




стр. 4




стр. 8



стр. 11



стр. 14



стр. 20

Обращение к читателям **1**

НЭБ — БИБЛИОТЕКА БУДУЩЕГО

- **Ерпулев А.А.** НЭБ в цифрах **4**
- **Лопухина А.В.** Как стать абонентом НЭБ? **8**
- **Соколов А.В.** Феномен НЭБ в библиосфере. Раздумья русского интеллигента-книжника **11**

- **Еремина Л.М.** Коллекция русской детской книги в составе НЭБ **14**

МЕДИАТЕКА ОТКРЫВАЕТ МИР

- **Зинчук Л.Н.** Карта царевича Годунова **20**
- **Яковлев Е.А., Кудрявцев А.Р.** Izi. TRAVEL в мире путешествий: мобильный гид, доступный каждому **26**
- **Петрова М.А.** Мультимедийное приложение как форма работы с подростками в библиотеке **30**

- **Суслина Н.** Литература + арт **32**

- **Сидорин В.В.** «Взгляд иностранца»: фотоконкурс как инструмент дипломатии **35**

СЛОВО НА КОНЧИКАХ ПАЛЬЦЕВ

- **Васильева О.А.** «Незримые маршруты»: инватуризм в Якутии **38**

МЕДИАТЕХНОЛОГИИ

- **Елизарова Р.У.** Информационно-коммуникационные технологии в библиотеках регионов Российской Федерации: результаты мониторинга (Окончание) **41**

- **Зайцева Л.Н.** К итогам Второго Всероссийского конкурса библиотечных инноваций **45**

- Содержание журнала «Медиатека и Мир» №1—4'2015 **47**



To the Readers **1**

NATIONAL E-LIBRARY — THE LIBRARY OF FUTURE

- **Erpulev A.** The National Electronic Library in Numbers **4**
- **Lopukhina A.** How to Become a Subscriber of the National Electronic Library? **8**
- **Sokolov A.** Phenomenon of the National Electronic Library in the Bibliosphere. Thoughts of the Russian Intellectual Bibliophile **11**
- **Eremina L.** Collection of the Russian Children's Books as part of the National Electronic Library **14**

MEDIATHEQUE DISCOVERS THE WORLD

- **Zinchuk L.** The Map of Tsarevich Godunov **20**
- **Yakovlev E., Kudryavtsev A.** Izi. TRAVEL in the World of Travel: Mobile Guide, Available to Everyone **26**

- **Petrova M.** Multimedia Application as a Form of Work in Library with Young Adults **30**

- **Suslina N.** Literature + Art **32**
- **Sidorin V.** «By Foreigner's View»: Photography Contest as a Tool of Diplomacy **35**

WORD AT FINGERTIPS

- **Vasilieva O.** «Invisible Routes»: Accessible Tourism in Yakutia **38**

MEDIA TECHNOLOGIES

- **Elizarova R.** Information and Communication Technologies in the Libraries of the Regions of the Russian Federation: the Results of Monitoring (*Ending*) **41**
- **Zaitseva L.** The All-Russian Competition of Library Innovations **45**
- Contents of the Magazine «Mediatheque and the World» No 1–4'2015 **47**

Contents To the Readers